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Premijerski sat – 27. maj 2020. 

Klub poslanika Demokratske partije socijalista Crne Gore 
Dragutin Papović 

POSLANIČKO PITANJE 

Kakav je odgovor Vlade na sve češće pokušaje spoljnih i unutrašnjih političkih činilaca da 
ugroze mir, stabilnost, nezavisnost, demokratiju i građansko društvo Crne Gore? 

ODGOVOR 

Uvaženi predsjedniče, gospodo potpredsjednici, 

Uvaženi poslaniče Papoviću, 

Pitanje koje ste postavili tiče se svakog građanina Crne Gore, bez obzira na njegovo političko 
opredjeljenje. Štaviše, tiče se očuvanja građanskog karaktera našeg društva, što ste detaljno i 
činjenicama potkrijepili u maniru odgovornog narodnog predstavnika. 

Na takvom pristupu Vam zahvaljujem i zbog manjkavosti argumenata kakve, na ove teme, 
nerijetko imamo priliku da čujemo i u ovom Domu, i uopšte na političkoj sceni. 

Kao što sam kazao, iznijeli ste sasvim dovoljno činjenica koje snažno potkrepljuju osnovanost 
Vaše zabrinutosti. Ali želim da Vas, na samom početku, uvjerim, da su svi pokušaji ugrožavanja 
mira, stabilnosti, a posebno nezavisnosti i građanskog društva Crne Gore – uzaludni. 

Uzaludniji nego nasrtaji (Namjerno kažem nasrtaji, a ne pokušaji, jer su pokušaji blaga riječ za 
sve sa čime smo se suočavali) 1997/98, i oni 1999/2000, a onda 2006. i onih 2016. 

A reći ću Vam i zašto. 

Zato što je u tim godinama, posebno prošlog vijeka, Crna Gora bila najmanje razvijena zemlja 
bivše Jugoslavije. 

Zemlja nedostatne saobraćajne i ukupne infrastrukture, administrativno neizgrađena, sa 
centrima upravljanja koji su uvijek bili van naše teritorije. Zemlja ekonomski zapostavljena, sa 
stalnim nastojanjima njene kulturne i državne marginalizacije. 

Ali sa voljom i odlučnošću da svoju sudbinu uzme u svoje ruke, i ispravi istorijsku nepravdu na 
način što će povratiti svoju nezavisnost. 

Još davne 1997. godine, odlučili smo da naš put neće biti put sukoba, konfrontacije i borbe za 
tuđe ideale. Već put razvoja i prosperiteta za dobro svih naših građana. 

To opredjeljenje se u deceniji koja je uslijedila dograđivalo do one tačke koja je presudila da 
sudbonosno „Da“ svojoj državi odjekne toliko snažno i odlučno, da ga je pozdravio cijeli 
demokratski i civilizovani svijet. 



S t r a n a  | 2 

I nije to bio prkos nikome, niti pobjeda bilo koga. U današnjim vremenima, u savremenoj Crnoj 
Gori – ne može i ne smije biti pobjednika i pobijeđenih! 

Pitali ste me – kakav je danas odgovor Vlade na sve češće pokušaje ugrožavanja? Ispraviću 
Vas. 

Ti pokušaji nijesu ništa češći – oni su sada samo vidljiviji jer su odraz panike od novog 
neminovnog poraza, i svijesti o neuspjehu destrukcije i destabilizacije. Nervoze – jer uspjeh 
naše politike leži u razvoju u evropskim demokratskim standardima, čemu su oni odavno 
okrenuli leđa. 

Odgovoriću Vam direktno – svaki pokušaj destrukcije i destabilizacije biće sankcionisan u 
skladu sa Ustavom i zakonom. 

Odlučno i efikasno. Jer Crna Gora nije ono što je bila prije deset ili dvadeset godina. Jer Crna 
Gora na globalnoj sceni nije više ni sama ni sebi prepuštena. 

Naša zemlja je, uz sva protivljenja (da ne podsjećam) postala članicom NATO-a. A to nije samo 
stvar političkog i vojnog savezništva, već suštinska zaštita naše teritorije i granica, koju 
garantuju najmoćnije država svijeta. 

To je i potvrda izgrađenosti naših unutrašnjih kapaciteta i zrelosti institucija. 

Proces sazrijevanja društva pratio je i proces jačanja naših sveukupnih kapaciteta, i reforme 
javne uprave. Naših administrativnih kapaciteta koji su 2006. godine krenuli od nule. 
Kapaciteta koji su rekordno odgovorili na Upitnik Evropske komisije, otvorili pregovore, stvorili 
uslove za privremeno zatvaranje većine poglavlja – i doveli nas nadomak članstva u Evropskoj 
uniji. 

Pogledajte samo kako je administracija odgovorila na krizu izazvanu pojavom virusa Corona. 
Pogledajte prosvjetu, zdravstvo, službe bezbjednosti, komunalne i inspekcijske organe, i da ne 
izostavim Nacionalno koordinaciono tijelo sa osam operativnih štabova i preko 100 ljudi 
angažovanih po dubini. Desetine hiljada naših službenika djelovali su odlučno, efikasno i 
precizno. 

Tako se naša „mlada“ administracija odnijela u najvećoj krizi koja je pogodila svijet – sa 
poznatim rezultatom čije ime je danas Corona Free. 

Jasno je dakle, da se sa vidljivim i nevidljivim neprijateljima, borimo radom i napretkom – 
odupirući se svakoj najavi i pojavi novih balkanskih stranputica. 

I da napomenem, naše odluke nijesu usmjerene ni protiv koga. One su samo odraz postojanja 
sistema. Odraz pravila i reda koji su na snazi. 

Baš kao što je odluka o skorom otvaranju granica za zemlje koje ispunjavaju međunarodni 
epidemiološki standard. 

Dakle, sistem je taj koji određuje naše djelovanje i kanališe naše odluke. A današnja Crna Gora, 
Crna Gora svih koji u njoj žive – otporna je na agresivnost i negatora njene nezavisnosti. 
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Uvaženi poslaniče, 

Dozvolićete mi još samo kratko. O Crnoj Gori na koju su se ustremili, govore naši rezultati. 

Govori turstički sektor kroz povećanje broja hotela visoke kategorije sa 31 u 2006. godini na 
141 hotelski objekat u 2016, tj. na 208 hotela najviše kategorije koliko imamo sada. Dakle, 
skoro sedam puta više. 

Govori, od dominantno uvoznog – današnji izvozno orijentisan sektor energetike u kome su, 
samo u ovom mandatu za oko 12% povećani proizvodni kapaciteti, kao i podmorski kabal 
prema Italiji - najveća energetska infrastruktura na Mediteranu, vrijedna preko milijardu eura. 

Govori saobraćajna infrastruktura u koju je uloženo preko 620 miliona eura, od čega trećina 
od tog novca u mandatu ove Vlade. Ne računajući autoput, kao ne samo graditeljski, nego i 
vrijednosni i simbolički amblem i ponos sadašnje Crne Gore. 

Govori infrastruktura u svakoj opštini u koju je zajedno sa sredstvima za izgradnju 
saobraćajnica uloženo preko milijardu i dvjesta miliona eura državnog novca. 

I da ne nabrajam, jer se razvoj osjeća u svakom damaru. Jer ga građani vide, i jer ga podržavaju, 
na koju god stranu svijeta da se okrenemo. 

Uvaženi poslaniče, 

Poštovani građani, 

Sa svim što je usmjereno protiv Crne Gore borimo se napretkom i razvojem. Zbog toga sam 
govorio o ovim činjenicama. Gledajući u budućnost. Da našim građanima bude bolje. 

A kao što sam kazao, svi pokušaji da se nasilno uruši stabilnost, građanski sklad i dostignuti 
razvoj, biće osujećeni na način koji priliči sposobnim institucijama i demokratskom i uređenom 
sistemu koji mi baštinimo. 

Hvala na pažnji! 

Klub poslanika Demokratskog fronta 
Milan Knežević 

POSLANIČKO PITANJE 

Koliki iznos novčane pomoći su građanima i državi donirali Milo Đukanović, Blažo Đukanović, 
Aco Đukanović i Ana Kolarević za borbu protiv koronavirusa? 

ODGOVOR 

Poslaniče Kneževiću, 

Pokušajte da nađete tu jednu rečenicu iz mog obraćanja 21. maja gdje sam promovisao 
antisrpstvo da bi u nastavku mogli da polemišemo na tu temu činjenicama. Nađite to. 

Da se vratimo na Vaše pitanje. 
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Dakle, poslaniče Kneževiću, na inicijativu brojnih pojedinaca i privrednika iz zemlje i 
inostranstva, koji su iskazali interesovanje da pruže podršku u suzbijanju posljedica izazvanih 
pojavom i širenjem novog korona virusa, 19. marta 2020. godine otvoren je žiro-račun kod 
Nacionalnog koordinacionog tijela za zarazne bolesti. 

A pošto Vi nerijetko ulazite i u najsitnije detalje, detaljno ću Vam i saopštiti: 

Do 27. maja 2020. godine u 9 časova, dakle danas, ukupni prilivi na taj račun iznosili su 
8.011.873,21 EUR dok su ukupni odlivi iznosili 1.758.173,33 EUR. Stanje na računu je 
6.253.699,88 EUR, i 75.971,72 USD, na podračunu sa kojeg nije bilo odliva. 

U protekla dva i po mjeseca, preko 5 hiljada pojedinaca i kompanija, pridružili su se naporima 
na očuvanju zdravlja i života naših građana, i to sa konkretnom materijalnom podrškom. 

Mnogima od njih ne znamo imena i adrese. 

Takođe, doprinos našoj zajedničkoj borbi nije bio samo materijalni. 

Građani Crne Gore odgovorili su trenutku i izazovu i na mnoge druge načine. Niko od njih nije 
uslovljavao taj doprinos ličnom promocijom ili pojedinačnom zahvalnošću, pa su imena nekih 
ostala bez medijske afirmacije. Ali nijesu ostala bez naše zahvalnosti i pamćenja. 

Dakle, veliki broj građana odlučio se za anonimnu podršku. Primjera radi, preko 50% donatora 
koji su pomoć uputili preko portala www.coronainfocg.me, nije željelo da svoje ime stavi u 
prvi plan. 

Jer im je u prvom planu Crna Gora i njeno dobro! 

Riječju: pomogli su svi, poslaniče Kneževiću, koliko su mogli ili koliko su smatrali da treba. 

Naše je bilo da u ime onih koji su pomoć uplatili, i u ime građana koje predstavljamo, pomoć 
iskoristimo namjenski. 

To smo i učinili, i pomoć će biti usmjerena zdravstvenom sektoru i dugoročnim potrebama 
jačanja medicinskih kapaciteta, prvenstveno radi izgradnje neophodnih klinika. 

Dakle – usmjerena građaninu i očuvanju njegovog zdravlja. 

I konačno, poslaniče Kneževiću, vjerujem da Vi kao osvjedočeni humanista prije svega, a i 
vrstan poznavalac jezika – znate smisao riječi donacija. To je nadasve lični čin! 

Stoga meni ne pada napamet da Vas pitam recimo koliko ste Vi novca donirali za borbu naše 
države protiv Koronavirusa. Koliko je donirala Vaša porodica ili rođaci? Ili bilo kojeg poslanika 
u ovoj sali, ili bilo koga drugog u Crnoj Gori i van nje – zaista mi ne pada na pamet da pitam da 
li je i koliko novca donirao. 

To bi zaista izlazilo iz okvira učtivosti i vaspitanja. 

Ponavljam, preko pet hiljada građana doniralo je sredstva i svima još jednom upućujem 
zahvalnost. 

http://www.coronainfocg.me/
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Svi oni imaju isto ime i prezime: HUMANI LJUDI, I LJUDI VELIKOG SRCA! 

Humanost je u nama i ličnom činu, bez udaranja u talambase i samoreklamiranja. Tako to 
barem ja doživljavam. 

Hvala na pažnji. 

Klub poslanika Socijaldemokratske partije 
Ranko Krivokapić 

POSLANIČKO PITANJE 

Poštovani predsjedniče Vlade, 

Poznato Vam je da se Crna Gora, sudeći po mnogim relevantnim međunarodnim izvještajima, 
tretira kao zemlja koja ima višegodišnje nazadovanje posebno u oblastim demokratije i 
vladavine prava. Nedavno objavljeni izvještaj Fridom Hausa nas po prvi put od 2003. godine 
definiše kao državu koja više nije ni formalno demokratija, već se svrstava u „hibridne režime“. 
Na toj tački nije bila Crna Gora od 2003. i ta pozicija nažalost je potvrda kontinuiranih 
upozorenja SDP-a i iz vlasti i iz opozicije. Neraskidiva je međuzavisnost ocjene o padu među 
„hibridne režime“ i cijene koju će naša zemlja platiti pogoršanjem ekonomsko-socijalne 
pozicije. Srušen je funkcionalni parlamentarizam koji je upravo postojao da bi rješavao sporove 
kroz dijalog. Politički sukobi su samo rezultanta rušenja predstavničkog tijela građana. Izbori 
proizašli iz ovakvog stanja teško će biti osnov za mandat koji se bavi rastućom ekonomskom 
krizom nego samo osnov za nove sporove. Sljedstveno tome, institucionalna kriza je bez 
presedana od obnove nezavisnosti, budući da imamo VD stanje u ključnim institucijama od 
kojih zavisi napredak u evropskim integracijama. Integracijama koje takođe stagniraju jer za 
godinu dana nijesmo ni otvorili ni zatvorili niti jedno poglavlje. 

Vjerujem da ste svjesni da je iscrpljen postojeći model vladanja. Potrošeno je povjerenje kod 
naših evroatlantskih partnera jer više simuliramo nego zaista sprovodimo reforme. Vjerujem 
da ste svjesni da je, iz niza razloga, prošlo vrijeme kada nam se sa partnerskih adresa gledalo 
kroz prste. Predugo traje bježanje da naš sistem do kraja i suštinski prilagodimo evropskom 
sistemu političkih i demokratskih vrijednosti. Ko ne želi čuti ove direktne dijagnoze mora znati 
da će biti suočen sa bolnim terapijama koje će opet zakonomjerno značiti velike posljedice 
prvenstveno po ovakvu vlast. Zamrzavanje na putu ka EU, težak proces demokratske 
konsolidacije i posljedično svemu tome pogoršanje ekonomsko-socijalnog statusa građana. 

Predsjedniče Vlade, što planirate da preuzmete kako bi se zaustavili svima vidljivi i očigledni, 
međunarodno potvrđeni, opasno negativni trendovi u društvu koji zakonomjerno proizvode 
velike posljedice po njegovu stabilnost, dalji napredak na putu ka EU, ukupan proces 
demokratske konsolidacije i posljedično svemu tome ekonomsko-socijalni status građana? 

Obrazloženje 

Vlada, kao organ izvršne vlasti i Ustavom definisana da vodi unutrašnju i vanjsku politiku 
najodgovornija je za stanje u državi, stepen demokratije i vladavine prava, institucionalno 
povjerenje i ukupnost rezultata u svim oblastima. 



S t r a n a  | 6 

Crna Gora je već ušla u spiralu permanentnog nazadovanja kada su u pitanju demokratski 
standardi koji su ključni indikator naše spremnosti da ukupan politički sistem prilagodimo 
demokratskom ustrojstvu razvijenih država. 

Odluka da prihvatite novu metodologiju u pregovorima sa EU, koju pozdravljamo, će postojeći 
model vladanja staviti na još teži ispit budući da će ovaj proces ubuduće biti mnogo više 
politički, a to znači mnogo manje prostora za simuliranje a mnogo više mogućnosti za sankcije 
za države koje nijesu sposobne da isporuče mjerljive rezultate. 

ODGOVOR 

Pa, nijesmo baš za sve mi krivi. Poslaniče Krivokapiću znamo da na slobodnom tržištu vlade ne 
mogu da osnivaju ni da zabrane osnivanje medija. Nijesmo mi ovdje uvozili nijedan medij, nego 
su oni sami dolazili. Danas, kada pokušavamo da stavimo pod kontrolu i taj segment kažu „ne 
dirajte jer je to stav i direktiva Savjeta Evrope“. I ne možete itd. Nije baš da je tako kako Vi 
kažete. Nijesam zabilježio i nije objavljeno, rijetko je koja država podržala medije u ovoj 
situaciji kao Crna Gora, ne samo verbalno nego finansijski i svim drugim programima. To je za 
primjer, kao što je i primjer kao što je jedina situacija, u svijetu, ne u regionu, da ova Vlada 
nema provladinog medija. Nema provladinog medija. Dakle, samo da Vas podsjetim za 
nastavak dijaloga, jer vjerujem da ćete se javiti, da se pripremite i da budete sa činjenicama 
potkovaniji kada govorimo na ovu temu. 

Poštovani poslaniče Krivokapiću, 

Iako svjestan Vaše motivacije za ovakvom kritikom Vlade, naravno potpuno je razumijem i 
nemam sa tim nikakav problem moram ipak reći da sam iznenađen oštrinom ocjena koje ste 
iznijeli i ne naravno prvi put. 

Stanje koje ste opisali ne prikazuje po meni realno Crnu Goru, i Vi to veoma dobro znate. 
Konstruktivna kritika od Vas i bilo kojeg poslanika je dobro došla i ne samo dobro došla nego i 
poželjna jer zbog toga ćemo biti ili zahvaljujući tome ćemo biti bolji i uspješniji u realizaciji 
vladinih politika, ali zaista bilo bi fer da se u Parlamentu makar potrudimo da objektivno 
sagledavamo naše društvo i njegov stepen razvoja, kao što to pokušavamo objektivno 
sagledati njegove slabosti, ali i prednosti i nesporne rezultate koje smo kao država ostvarili od 
obnove nezavisnosti. 

Ali evo, da jasno ponovim: rad Vlade koju predstavljam, kao i do sada, biće posvećen 
ispunjenju njenog programa i strateških prioriteta koji su zasnovani na onim ciljevima o kojima 
ste Vi govorili. Duboko sam uvjeren da je to jedini put kojim moramo ići i koji će donijeti 
rezultate. 

Nedavno smo proslavili četrnaest godina otkako je Crna Gora ponovo preuzela budućnost u 
svoje ruke. Koliko je ta odluka bila ispravna pokazuju i rezultati koje bilježimo na svim poljima 
slijedeći ključne ciljeve državne politike na unutrašnjem i vanjskom planu. 

Vjetar u leđa i podsticaj da mijenjamo ono što nije dobro, daju nam i ocjene sa međunarodnih 
adresa koje Vlada podjednako analizira, bez obzira da li se radi o pohvalama, ili pak 
preporukama i primjedbama. Sagledavamo sa jednakom pažnjom i one koje Vi selektivno 
citirate smatrajući da doprinose Vašoj političkoj poziciji. 
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U komentaru ste se osvrnuli na nedavni izvještaj NVO Freedom House. Kao što je poznato, 
svaki izvještaj ovog tipa u Vladi notiramo, ocjene pažljivo analiziramo i, u skladu sa tim, 
razmatramo mogućnost unapređenja naših politika. 

U konkretnom slučaju, ne možemo se saglasiti sa datim ocjenama, niti smatramo da su odraz 
konsenzusa međunarodnih adresa. Kod izvještaja koji se dominantno oslanjaju na ocjene i 
interpretacije lokalnih analitičara, uvijek postoji mogućnost neprecizno utvrđenog ili uopšte 
neutvrđenog činjeničnog stanja, pa samim tim i pogrešnog zaključivanja. 

Takođe, u ovakvim izvještajima primjenjuju se i numerički modeli koji za 1/10 poena neku 
zemlju spuste ili podignu na skali za cijelih nekoliko mjesta. 

Pa i pored svega toga, u Vladi ne potcjenjujemo nijednu ocjenu ili izvještaj, niti ignorišemo 
probleme na koje je ukazano. 

I baš kroz analizu tog izvještaja, a onda i Vaših stavova i obrazloženja, ubijeđen sam da jezik 
istine, objektivnosti i zakona mora ostati jedini relevantan. Kako na tlu naše države, tako i u 
komunikaciji s našim međunarodnim partnerima. 

Ono što je nesporna činjenica jeste da je ova Vlada u potpunosti posvećena nastavku reformi 
i napretku na putu evropske integracije, te očuvanju stabilnosti i ekonomskog prosperiteta, o 
čemu svjedoče ostvareni rezultati tokom cijelog mandata. 

A odavno nije bilo mandata i perioda jedne vlasti, koju su pratili ovakvi izazovi, i u kojem su 
istovremeno ostvareni odlični rezultati. Sa sve suzbijanjem epidemije Koronavirusa, i statusom 
prve Corona-free države u Evropi. 

Mislim da nema potrebe da ih danas pojedinačno nabrajam – od rekordnog ekonomskog rasta 
u svakoj godini, pokretanja i finalizovanja razvojnih projekata, do liderstva u evropskim 
integracijama. 

Napredak na putu ka EU postignut je u maksimalnoj mogućoj mjeri koja je zavisila od nas. Ja 
vjerujem, ne vjerujem nego znam da bi on bi bio još veći, a posebno Vi da su spoljne okolnosti 
bile drugačije unutar same Unije. Stoga, nema potrebe da brinete da je Crna Gora demokratski 
nazadovala, a još manje da strahujete da su reforme stale ili simulirane ili da će proizvesti 
nestabilnost društva. 

Naše opredjeljenje i rezultate nije ugrozila ni pandemija. O tome kako Crnu Goru doživljavaju 
naši saveznici i partneri iz EU i NATO-a, dovoljno su pokazali oni sami, kroz podršku i konkretnu 
pomoć u proteklih par mjeseci. 

Poštovani poslaniče Krivokapiću, 

Kao što veoma dobro znate, naš manir nije da okrećemo leđa problemima i izazovima. Tu smo, 
da u otvorenom razgovoru pokušamo da iznađemo najbolja rješenja, kao što smo to radili i do 
sada. 

Upravo iz opredjeljenja da slušamo savjete i usvajamo smjernice, bivajući svjesni mogućih 
zloupotreba i konstantnog politikanstva, odlučili smo da budemo prva država koja će sve vrste 
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izvještaja Evropske komisije učiniti javno dostupnim. Nijesmo to radili zbog toga što nas je 
strah, nego zbog toga što smo procijenili da je to pametno. 

Dakle, naše društvo treba da bude svjesno sistemskih nedostatnosti, i da zajednički pristupa 
rješavanju aktuelnih problema. Vladavina prava, poslaniče Krivokapiću, nije obaveza koju 
jednokratno treba ispuniti, niti je to moguće ili čak forsirati kada to nalažu kratkoročni interesi. 

Ona je sistem vrijednosti koji se neprekidno demonstrira i neprekidno razvija, da bi se na 
njegovim temeljima razvijalo cijelo društvo. 

A mi vladavinu prava i demokratski potencijal pokazujemo i u svim drugim pitanjima, bez 
obzira da li se radi o slobodi vjeroispovijesti, evropskoj agendi ili pripremi izbora. 

Polazeći od suštinskih ciljeva i interesa građana i države, pokrenuli smo i dijalog u okviru 
Inicijative Savez za Evropu, kako bi doprinijeli društvenoj koheziji i jačanju demokratije. 

Vlada ostaje otvorena za njegovu uspješnu finalizaciju, kao i za sve konstruktivne predloge i 
primjedbe, uz svijest o objektivnim izazovima koji preostaju. U tom smislu, ne zaboravimo i 
negativan kontekst u koji se Crna Gora zadnjih godina stavlja i zbog nepotpunog sastava 
Skupštine. Dakle, pogledajmo u sopstveno dvorište. 

Ako Vam je demokratski napredak Crne Gore zaista bitan, očekujemo i od Vas, i od ostatka 
opozicije, da tome doprinesete. 

Umjesto da pozivate na funkcionalnost institucija, i to nažalost sa selektivnim pogledom, 
učinite da budemo nova vrijednost za Evropsku uniju. Našim međunarodnim partnerima je 
teško je objasniti, u prilici sam da to slušam svakoga dana, da se danas jedan dio političkog 
života odvija mimo ovog Doma, a još teže da pojedini politički činioci blokiraju funkcionisanje 
sistema zarad ostvarivanja sitnih političkih ciljeva, ili su ovdje kada nemaju drugoga posla. 

Dakle, poslaniče Krivokapiću, 

Kada govorite o „svima vidljivim i očiglednim međunarodno potvrđenim opasnim negativnim 
trendovima u društvu“ – moram reći da ih osjećamo svi, ali ne samo krivicom Vlade, već 
konstantnim i beskrupuloznim „upadima“ trećih strana u politički i javni prostor Crne Gore, sa 
željom da je destabilizuju i diskredituju. O tome je govorio poslanik Papović. 

Vjerujem da ni Vi nemate dilemu oko toga da li državni interes treba da bude na prvom mjestu, 
ili je to nešto čime se može trgovati. Vlada i institucije očuvanje stabilnosti i bezbjednosti Crne 
Gore vide kao neprikosnoveni prioritet. 

I još nešto – dok god smo mi unutar zemlje na istoj strani, na strani većinskih snaga koje 
sopstvenoj državi žele sigurnost i prosperitet, naći ćemo mi zajednički jezik i odgovor na naše 
slabosti. 

U EU ne ulazi samo Vlada, već cijelo društvo. Stoga mi je drago što podržavate novu 
metodologiju za pregovore. Crna Gora se ne plaši daljih reformi, niti kritičkog osvrta na 
ostvarene rezultate. 
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Na kraju, sada kada smo, zahvaljujući zajedničkom radu svih nas, uspješno savladali ogroman 
izazov zdravstvene krize koja je paralisala život na cijeloj planeti, pozivam vas, slažem se sa 
Vama da radimo zajedno i na saniranju ekonomsko-socijalnih posljedica krize, dogovoru oko 
izbornih uslova, implementaciji naše evropske agende, vladavini prava, borbi protiv 
organizovanog kriminala. 

Vlada je sa svoje strane spremna i otvorena za konstruktivan rad u tom cilju. Ne mislite valjda 
je prije petnaestak minuta bila ta konstruktivnost. To je najbolji način da se pobrinemo da Vaše 
slutnje i negativne procjene nikada ne postanu stvarnost. 

Zahvaljujem na pažnji. 

Klub poslanika Bošnjačke stranke, koalicije „Shqiptaret te vendosur – 
Albanci odlučno” – Forca, DUA i AA i Hrvatske građanske inicijative 

Adrijan Vuksanović 

POSLANIČKO PITANJE 

Prije nego što postavim pitanje želim da uputim čestitku i Vama i svima nama i građanima na 
uspješnoj borbi protiv jednog teškog i nepredvidljivog neprijatelja, protiv Covida 19. Pokazali 
smo da mudrim odlukama i disciplinom možemo nadići neke svoje mentalitetske odrednice i 
uspješno okončati bar ovaj prvi ciklus ili poluvrijeme u toj jednoj neizvjesnoj utakmici. 

Moje pitanje vezano je za jednu drugu epidemiju: Kakav je Vaš komentar na učestale incidente 
u kojima se ispoljava šovinizam prema pripadnicima nacionalnih manjina u našoj državi? 

Naime, nedavno je Radio Dux iz Tivta, medij Hrvata u Crnoj Gori, dobio uvredljive i prijeteće 
poruke, dok smo u Pljevljima imali napad na pripadnika bošnjačkog naroda. Oba slučaja dobila 
su epilog kod sudije za prekršaje. Slične pojave, ovih dana, smo vidjeli u Bijelom Polju, a 
pamtimo još i nemile događaje iz Berana. Smatramo da ovo nisu samo napadi na pojedince i 
njihove bližnje, već na temelje crnogorske države, a to su multikonfesionalnost i 
multikulturalizam. U kreiranju takvog ambijenta doprinijeli su i pojedini politički subjekti, kao 
i određeni nositelji društvenog života, koji su svojim neodgovornim izjavama dodatno 
zaoštravali međunacionalne odnose. Neki od njih su posezali čak i za lažnim vijestima, kako bi 
prigrabili jeftine političke poene i tako širili sliku o Crnoj Gori koja nema veze s istinom. 

ODGOVOR 

Uvaženi poslaniče Vuksanoviću, 

Hvala Vam na čestitkama. Zajednički rezultat svih u Crnoj Gori, dakle građana i institucija. Sa 
zadovoljstvom ću reći da je danas već 23 dan bez unutrašnje transmisije koronavirusa, i zaista 
kada je u pitanju Crna Gora, mi više nemamo straha i opasnosti. Ali, da se vratim odgovoru na 
Vaše pitanje. 

Svaki put se iznova zapitamo kako je moguće da i nakon demokratskog i sveukupnog razvoja 
koji smo dostigli, i dan-danas imamo izraženo neprihvatanje drugog i drugačijeg. 
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Na cijeloj planeti, ne samo u Crnoj Gori - nastojanja da se na razlike gleda kao na nešto što nas 
obogaćuje, sjenku bacaju izgrednici poput ovih iz primjera koje ste naveli. 

Međutim, krenuli ste od pojedinačnog ka opštem. 

Samim tim, vraćamo se na teren pitanja poslanika Papovića takođe. I sami ste primjetili da 
primjeri koje ste naveli nijesu puki napadi na pojedince i njihove bližnje, već nastraji na temelje 
crnogorske države, čemu doprinose i pojedini nosioci kako ste rekli političkog života, koji su 
svojim neodgovornim izjavama dodatno zaoštravali međunacionalne odnose. 

Tačno je, neki od njih su u tom suludom nastojanju, posezali i posežu za plasiranjem 
dezinformacija i ciljanim podizanjem tenzija. 

Siguran sam da bi nas javna i lična konfrontacija sa njima jednakom mjerom učinila gorim od 
njih. Upravo zato se kao društvo izdižemo iznad podjela i vještačkih konflikata, zarad 
doborobiti svakog građanina, ma kojoj kulturi ili vjeri pripadao. 

I dobro ste primjetili, kao što sam kazao i poslaniku Papoviću, izvinite poslaniče često Vas 
pominjem, svaki takav slučaj jeste i biće procesuiran u skladu sa zakonima Crne Gore – kako i 
priliči demokratskim sistemima. Upravo zato smo godinama predano radili na jačanju 
vladavine prava i izgradnji naših institucija. 

Pozivam i sa ovog mjesta nadležne organe da posvećeno, i ako treba dan i noć, rade na 
otkrivanju i procesuiranju pojedinaca koji pokušavaju da ugroze multinacionalni i multivjerski 
sklad u Crnoj Gori. 

To ne smijemo i nećemo dozvoliti, jer je upravo taj sklad – ono najvrednije što Crna Gora ima, 
i na čemu gradi svoj razvoj i svoju budućnost. 

Poštovani poslaniče, 

Vjekovima unazad, državu smo utemeljili na suživotu i različitosti koji je postao naša 
međunarodna legitimacija. Takva Crna Gora prevazišla je sve neprilike, i prošla kroz mnoge 
mijene. I iz svega izišla jača i bolja, demokratskija i evropska! 

Tu Crnu Goru imali ste priliku da vidite u sedmicama i mjesecima koji su za nama. 
Personifikacija te Crne Gore bili su naši rukovodioci i stručnjaci, naši službenici i naši radnici – 
svih vjera i nacija, ruku pod ruku! 

A gledali smo ih i slušali – jednako, ne bilježeći akcente i dijalekte. Tako i u dane oba Uskrsa, i 
u dane Bajrama. 

Personifikacija te Crne Gore je i Hajriz Hačko Brčvak, i više od pet hiljada drugih dobrotvora i 
humanista koji su pružili pomoć Crnoj Gori i njenom narodu. 

Među njima i Kinezi, Arapi, Srbi, Crnogorci, Bošnjaci, Mulsimani i Hrvati, i svi drugi. 

Nijesmo evidentirali da je na nekoj od donacija pisalo da je namijenjena jednima, ili da nije za 
druge. 
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Zbog toga što smo eliminisali sve razlike i sve podjele – pobijedili smo epidemiju i upisali se 
zlatnim slovima u red država koje uvijek pobjeđuju kad je najteže. Jer su solidarne i ujedinjene 
u zajedničkom interesu. 

Teška vremena kao što sam i već rekao rađaju heroje. Prethodna dva mjeseca iznjedrila su 
mnoge takve, ali sam siguran u jedno – svekolika Crna Gora je heroj i pobjednik ove krize! 

Na tu Crnu Goru, koliko se god upinjali, sjenku ne mogu baciti prestupnici koji su predmet 
Vašeg pitanja. Oni su ipak pojedinci i vjerujem izolovani slučajevi nekulture i izgredništva. 

Nijesu ni vrijedni komentara u ovom Domu, već ruke zakona koja ih je već sustigla, i još 
snažnije će. 

Hvala na pažnji! 

Klub poslanika SNP - DEMOS 
Danijela Pavićević 

POSLANIČKO PITANJE 

U svim strateškim dokumentima ove ali i prethodnih Vlada jasno je i nedvosmisleno zapisano 
da treba sprovesti reformu javne uprave, koja će, prije svega, podrazumijevati racionalizaciju 
broja zaposlenih kako u lokalnim samoupravama stalo i u državnoj upravi. 

S toga od Vas tražim informaciju: Šta je Vlada konkretno uradila na tom planu? 

Potrebno je da mi dostavite Pregled zaposlenih po lokalnim samoupravama i u svim 
segmentima državne uprave sa presjekom za datume 01.05.2010, 01.05.2014, 01.05.2018. i 
01.05.2020. godine. 

Takođe mi je potrebno da mi dostavite ukupne iznose koji se izdvajaju za primanja za sve 
lokalne samouprave i sve segmente državne uprave po gore navedenim datumima. 

Tražim da mi date podatak o primanjima za -svakog Izvršnog direktora, člana i predsjednika 
Barda direktora firmi koje su u većinskom državnom vlasništvu kao i pregled finansijskih 
rezultata firmi za 2018. i 2019. g. 

Zanima me i pregled svih primanja izvršnih direktora, članova i predsjednika Borda direktora 
svih nezavisnih regulatora. 

S obzirom da ste najavili Plan racionalizacije broja zaposlenih potrebno je da mi dostavite 
podatke za svaku od lokalnih samouprava i sve segmente državne uprave šta bi to konkretno 
značilo (smanjenje u broju zaposlenih) za svakog od tih subjekata ponaosob. 

Odgovor tražim ·i u pisanoj formi. 

ODGOVOR 

Poštovana poslanice Pavićević, 
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Postavili ste pitanje koje po obuhvatu zahtjeva koje sadrži, podrazumijeva značajno duže 
vrijeme i pripremu nego što to dopuštaju rokovi predviđeni Premijerskim satom. Da ne 
govorim o nekoliko, skoro desetak dopunskih pitanja koje ste postavili u međuvremenu. 

Imajući u vidu važnost reforme i racionalizacije u javnoj upravi, nastojaću da iznesem dovoljno 
argumenata da je ovaj proces dao određene rezultate i da su brojne značajne aktivnosti 
uspješno realizovane u prethodnom periodu. 

Složiću se sa Vama da već duže vremena govorimo o reformi javne uprave, ali bi se i Vi trebali 
složiti sa mnom da nikada nije urađeno više u ovom procesu nego u prethodnih nekoliko 
godina. Razlog tome je i konstituisanje Ministarstva javne uprave u 41. Vladi, ali i 
uspostavljanje institucionalne i političke koordinacije kroz Savjet za reformu javne uprave. 

Na rezultate ukazuje stanje u našim institucijama, ali i izvještaji Evropske komisije, u kojima se 
iz godine u godinu konstatuje napredak u ovoj oblasti. Vjerujem da ste imali prilike da to 
pročitate. 

I prema posljednjem Izvještaju Evropske komisije o napretku Crne Gore za 2019. godinu, 
postignuti su pozitivni rezultati u mnogim segmentima funkcionisanja javne uprave. 
Konstatovan je rast zadovoljstva građana i privrede pruženim uslugama na centralnom nivou 
i to sa 42% u 2017. godini na 66% u 2019. godini. 

Dakle, evidentan je visok stepen povjerenja građana u institucije uz konstantan rast. 
Najotvorenija smo vlada u regionu i to od 2013. godine, pa je tako i smanjen broj žalbi zbog 
takozvanih slučajeva „ćutanja administracije” za 50% u odnosu za planirane indikatore u 2020. 
godini. 

Broj izjavljenih žalbi na prvostepena rješenja organa je na nivou od svega 0,96%, dok je Upravni 
sud odbio 72% tužbi izjavljenih protiv drugostepenih rješenja. Povećali smo broj elektronskih 
usluga od 2016. godine za 210%. U 2016. smo imali 192 usluge dok je taj broj u 2020. godini 
iznosio 596. 

Ovi rezultati nijesu došli sami od sebe. U prethodnom periodu svi naši kapaciteti bili su 
usmjereni na ostvarivanje ciljeva iz Strategije reforme javne uprave do 2020. godine, a ključni 
cilj je uprava kao servis građana. 

Još jednom ću istaći da su u aktuelnoj epidemiološkoj krizi povodom Koronavirusa sve 
institucije pokazale visok nivo profesionalnosti, odgovornosti i efikasnosti. Dakle, ostajem pri 
stavu da je naša administracija glomaznija nego što bi trebala biti, ali povlačim moju ocjenu da 
je inertna, jer je u ovom periodu pokazala da je veoma motivisana i proaktivna. Dakle, spreman 
sam da povučem svoje stavove, kada me na to natjeraju činjenice i rezultati. 

Znači – Crna Gora svakog dana sazrijeva u institucionalnom smislu, a rezultati toga su svuda 
oko nas. 

U dijelu racionalizacije, donijeli smo nova zakonska rješenja u oblasti službeničkog sistema, 
lokalne samouprave, državne uprave, elektronske uprave, koja su izrađena u skladu sa 
najboljim evropskim praksama. Tokom 2019. godine sproveli smo proces reorganizacije javne 
uprave i broj organa smanjili za šest. 
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Uveli smo i rigoroznije procedure kod zapošljavanja visoko-rukovodnog kadra, prvi put 
uspostavili elektronsko testiranje prilikom zapošljavanja u javnoj upravi, a uspostavili smo i 
srednjoročno kadrovsko planiranje koje je uvezano sa srednjoročnim planiranjem Budžeta. 

Da smo veoma posvećeni ovom procesu, pokazuje naša odlučnost da realizujemo i do kraja 
sprovedemo i politiku optimizacije javne uprave, kao jedan od najsloženijih sistemskih 
procesa. 

Proces optimizacije u Crnoj Gori formalno je počeo 6. jula 2018. godine donošenjem Plana 
optimizacije javne uprave 2018-2020. Prvi brzi efekat bio je zaustavljanje trenda zapošljavanja. 

Prema polaznim vrijednostima, 31. decembra 2017. godine na centralnom nivou je bilo 39.312 
zaposlenih, a na lokalnom nivou 12.174. 

Od početka sprovođenja Plana optimizacije, ograničavanje zapošljavanja je produžavano više 
puta, i na snazi je do 31. decembra 2020. godine, što je pune dvije i po godine u kontinuitetu. 

U tom stanju stvari, bilo je potrebno predvidjeti mogućnost zapošljavanja u kontrolisanoj 
proceduri za jasno definisane izuzetke i za ona radna mjesta neophodna za nesmetano 
funkcionisanje institucija, kao i vođenje pristupnih pregovora sa Evropskom unijom. 

Mjere Plana optimizacije imale su povoljan uticaj na usporavanje trenda rasta zaposlenosti u 
javnoj upravi, što predstavlja pozitivan efekat ako se uporedi kakva bi dinamika rasta broja 
zaposlenih bila da nijesu uvedene mjere ograničavanja zapošljavanja. 

Pored toga, uspješno se sprovodi mjera sporazumnog prestanka radnog odnosa uz isplatu 
otpremnine, gdje smo predvidjeli zabranu povratka zaposlenog u javni sektor na period od pet 
godina, kao i obavezu ukidanja konkretnog radnog mjesta, a sve sa ciljem odgovornog 
upravljanja javnim finansijama. Na centralnom nivou zaključeno je 282 sporazuma o prestanku 
radnog odnosa. 

Pozitivne efekte imamo i na nivou jedinica lokalne samouprave. Od početka primjene Plana 
pa do kraja 2019. godine, primjetan je trend smanjenja zapošljavanja na lokalnom nivou. Na 
osnovu raspoloživih podataka, veći je broj onih koji napuštaju radna mjesta, nego lica koja se 
zapošljavaju na određeno ili pak na neodređeno vrijeme. 

Tako je u 2018. godini ostvaren neto efekat smanjenja za 475 zaposlenih, dok je u 2019. godini 
ostvaren neto efekat smanjenja za 253 zaposlena. 

Od početka primjene Vladine Odluke o sporazumnom prekidu radnog odnosa uz isplatu 
otpremnine, zaključeno je sa 08. maja 2020. godine, u 17 jedinica lokalne samouprave 135 
sporazuma. 

Uvažena poslanice, 

Reforma javne uprave nije samo pitanje racionalizacije, već pitanje prilagođavanja 
administracije za novo vrijeme, za razvojne potrebe društva. 
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Ni u jednoj državi, pa ni u Crnoj Gori, nije moguće ovaj proces sprovesti preko noći. Iz tih 
razloga javna uprava koja je uvijek bila unutrašnje pitanje država članica Evropske unije, 
postala je jedan od važnih segmenata u procesu proširenja EU. 

Osvrnuo bih se i na dio pitanja u vezi zarada rukovodećeg kadra u privrednim društvima u 
većinskom vlasništvu države. 

Podsjetiću vas da su podaci o zaradama ovih lica javno dostupni, i uz minimum angažovanja 
možete do njih doći. 

Shodno zakonu, privredna društva čiji je osnivač ili većinski vlasnik država u obavezi su da na 
svojoj internet stranici objave spisak javnih funkcionera i obračunske liste njihovih zarada i 
drugih primanja i naknada u vezi sa vršenjem javne funkcije. 

A po Zakonu o sprječavanju korupcije – u obavezi su da podnose redovne i posebne izvještaje 
o prihodima i imovini, koji su takođe javno dostupni. 

Dodatno, kada su u pitanju ostvareni rezultati privrednih društava u većinskom vlasništvu 
države u 2018. i 2019. godini, tj. finansijski izvještaji ovih društava, takođe ih mozete pronaći 
na internet stranici Poreske uprave, koja je shodno Zakonu o računovodstvu dužna da ih 
objavljuje. 

Dakle, nije mi teško da sa poslanicima razgovaram na svaku temu, i da obezbijedim svaku vrstu 
informacije, ali ne treba od predsjednika Vlade tražiti ono što je upravo kroz sistemska rješenja 
u našoj javnoj upravi – dostupno svakome ko za to iskaže interes. 

Ne bi bilo nikakve dileme, saglasan sam sa pristupom da zarada svakog pojedinca u 
privrednom društvu zavisi od njegovog doprinosa u ostvarivanju ciljeva društva, i da se mora 
kretati u okviru ukupnog rezulatata tog preduzeća. 

I za službenike, a posebno kada je u pitanju rukovodeći kadar. Jedan od najzahtjevnijih izazova 
u upravljanju ljudskim resursima je utvrđivanje adekvatne zarade srazmjerne složenošću 
poslova koji se obavljaju i doprinosu rezultatima koji se ostvaruju. U pitanju je ne mali izazov 
ne samo za sistem javne uprave, već i za privatni sektor. 

Baš zato loši poslovni rezultati ne smiju i ne trebaju biti nagrađeni visokim primanjima, bez 
izuzetka. Ovo će biti u posebnom fokusu mojih saradnika i mene lično. 

Od organa upravljanja u kojima sjede predstavnici Države tražim da, ukoliko postoje takve 
devijacije, vidjeli smo da i postoje, u najkraćem roku one budu ispravljene koje god preduzeće 
da je u pitanju. Znači, svako preduzeće sa državnim vlasništvom je kapital Crne Gore i njenih 
građana, i njime se mora upravljati odgovorno i domaćinski. 

I na kraju, da ne ispustimo ono najvažnije – pitanje kvaliteta. 

Najbolje ljude treba da zadržimo, a za obrazovanje i vrijedne ljude vrata javne uprave i 
državnih preduzeća će biti otvorena. Oni će uvijek dobijati šansu, a optimizacija za njih neće i 
ne smije biti prepreka. 
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Opredjeljenje kojim ćemo se rukovoditi je da nema bolje investicije od ulaganja u kvalitetne 
ljude. Jer, od svih raspoloživih resursa kojima raspolažemo izdvojio bih onaj najveći, a to je 
ljudski. 

On je i najveća garancija još bolje budućnosti Crne Gore. 

Zahvaljujem na pažnji! 

Klub poslanika Socijaldemokrate i Liberalna partija Crne Gore 
Andrija Popović 

POSLANIČKO PITANJE 

Uz mnoge velike nevolje na zdravstvenom i ekonomsko-socijalnom planu višemjesečna 
globalna pandemija korona virusa u Crnoj Gori donijela i neke pozitivne efekte, naročito na 
planu borbe protiv organizovanog kriminala i korupcije, velikog smanjenja saobraćajnih 
nesreća, ali i oporavka ekološkog stanja države. Što će crnogorska Vlada preduzeti da se taj 
pozitivni trend zadrži i da naša država ustavno definisana kao ekološka država zasnovana na 
vladavini prava, svede velike pošasti naše države, organizovani kriminal i korupciju na evropski 
nivo i sanira do sad učinjenu štetu po našu životnu sredinu? 

ODGOVOR 

Poštovani poslaniče Popoviću, 

Kao što smo uspješno odgovorili na pandemiju koronavirusa u smislu zaštite zdravlja 
stanovništva, organi za sprovođenje zakona nastavili su sa zajedničkim efikasnim djelovanjem 
u borbi protiv organizovanog kriminala i korupcije, i rezultati na tom planu neće izostati. 

Epidemija Koronavirusa jeste otežala djelovanje organizovanim kriminalnim grupama, ali 
državni organi su, i prije pojave globalne pandemije, i u toku nje, sprovodili svakodnevne i 
sveobuhvatne aktivnosti na suzbijanju ove pošasti. 

Konkretno, aktivnosti policije u periodu od maja prošle godine do maja tekuće godine, 
rezultirale su podnošenjem 58 krivičnih prijava protiv 264 fizička i 70 pravnih lica zbog krivičnih 
djela izvršenih na organizovan način. 

Takođe, rasvijetljeno je 11 krivičnih djela, koja su posljedica sukoba organizovanih kriminalnih 
grupa, a spriječeno je izvršenje 9 teških krivičnih djela iz oblasti krvnih delikata. 

Među prvim mjerama za suzbijanje Koronavirusa bile su i naredbe kojima su privremeno 
uvedena ograničenja u svim vrstama saobraćaja, pa tako i u drumskom saobraćaju. Ova 
ograničenja su dovela do značajnog smanjenja broja saobraćajnih nezgoda i broja stradalih 
lica, kao osnovnih mjerljivih pokazatelja stanja bezbjednosti u drumskom saobraćaju. 

Poboljšanje bezbjednosti u drumskom saobraćaju ostaje veoma zahtjevan zadatak. U 
narednom periodu nastaviće se sa implementacijom takozvanog „Sigurnog sistemskog 
pristupa“, koji se oslanja na evropske prakse, sa ciljem stvaranje uslova za bezbjedno odvijanje 
saobraćaja i maksimalno smanjenje rizika za sve učesnike u saobraćaju. 
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Poslaniče Popoviću, 

Vjerujem da je čitav svijet iz ove krizne situacije naučio mnoge lekcije, pa i lekciju koja se tiče 
očuvanja životne sredine. 

Mjerenja na mnogim tačkama zemljine kugle pokazala su da smo prije izbijanja epidemije bili 
neodgovorni prema prirodi kao najvažnijem resursu, i da u vremenu koje dolazi naša 
ponašanja i prakse moraju biti promijenjeni. 

Ono što je sigurno jeste da će nakon ove pandemije ekološki principi imati značajniju ulogu u 
očuvanju globalnog zdravlja. A Crna Gora će na tim principima oblikovati i implementirati 
politiku životne sredine i klimatskih promjena. 

Kako se epidemiološka situacija u našoj državi poboljšava, čitav niz aktivnosti vezanih za 
izgradnju moderne ekološke infrastrukture, sanaciju zagađenja i očuvanje prirodnih resursa se 
nastavlja. 

Dakle, trend očuvanja prirode kao temeljne i prepoznatljive vrijednosti naše države, mora biti 
dodatno osnažen. Budući da smo 2019. godine proglasili čak tri nova parka prirode: Ulcinjsku 
solanu, Park prirode Rijeka Zeta na teritoriji Podgorice i Danilovgrada, i Park prirode Komovi 
na teritoriji opštine Kolašin, nastavićemo da uspostavljamo snažne upravljačke strukture na 
ovim područjima. 

Kroz još sadržajniju saradnju sa UNESCO-om uvodimo visoke i stroge standarde za područja 
koja su upisana na Listu svjetske prirodne baštine. To su Nacionalni park Durmitor i rijeka Tara. 

Očekujemo i pozitivan odgovor na nominaciju prašumskih bukovih kompleksa Nacionalnog 
parka Biogradska gora za upis na UNESCO listu. Ubrzanom dinamikom radimo i na dugo 
očekivanom proglašenju prvih morskih zaštićenih područja. 

Tokom ove godine završićemo remedijaciju tri „crne ekološke tačke“ (u Bijeloj na lokaciji 
Brodogradilišta, i u Pljevljima – na deponiji Maljevac i jalovištu Gradac), čime će one biti 
pretvorene u područja bezbjedna po zdravlje ljudi. Rezultati na Maljevcu već su vidljivi, završni 
radovi su u toku, a u septembru će biti u potpunosti okončana rekultivacija takozvane kasete 
2. 

Završetkom navedenih projekata, uključujući i sanaciju deponije čvrstog otpada i bazena 
crvenog mulja u kompleksu KAP-a u Podgorici, za koju se upravo radi tehnička dokumentacija, 
u Crnoj Gori biće u najvećem obimu riješen naslijeđeni višedecenijski problem industrijskog 
zagađenja. 

Intenzivno nastavljamo i sa izgradnjom kolektorskih sistema i postrojenja za tretman 
komunalnih otpadnih voda. Danas se na čitavoj teritoriji Crne Gore gradi kanalizaciona mreža 
i realizuju višemilionske investicije u oblasti otpadnih voda. Nastavljamo sa realizacijom 
Ugovora za projektovanje i izgradnju postrojenja za prečišćavanje otpadnih voda u Andrijevici, 
Petnjici i Danilovgradu. Usvojen je i Sporazum o grantu iz Zapadno-balkanskog investicionog 
okvira u iznosu od 2.9 miliona eura za izgradnju postrojenja za prečišćavanje otpadnih voda u 
opštini Bijelo Polje, ukupne procijenjene vrijednosti 5,6 miliona eura. 
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Posebno ističem da je 18. maja otpočela izgradnja novog sistema za prečišćavanje otpadnih 
voda u Glavnom gradu, koji predstavlja investiciju od preko 50 miliona eura. U pitanju je 
kapitalno važan projekat kojim se obezbjeđuje trajna zaštita rijeke Morače, podzemnih voda i 
vodoizvorišta u slivu Skadarskog jezera, a paralelno sa tim otvaraju nove razvojne perspektive 
Podgorice. 

U narednom periodu, kroz novi strateški okvir u oblasti kvaliteta vazduha, posebnu pažnju 
ćemo posvetiti mjerama smanjenja uticaja zagađenja vazduha na javno zdravlje, sa fokusom 
na Pljevlja, Podgoricu, Nikšić i Bijelo Polje. 

Takođe, u vezi sa višedecenijskim zagađenjem vazduha u opštini Pljevlja, tokom 2020. počinje 
velika ekološka rekonstrukcija TE „Pljevlja“ koja, poslije 4 decenije eksploatacije, predstavlja 
najznačajniji ekološki poduhvat i pretpostavku trajnog rješavanja kvaliteta vazduha u ovom 
gradu. 

Riječju, epidemija Koronavirusa nametnula je potrebu savladavanja novih vještina i znanja, i 
uspostavljanja novih vizija. 

U fokusu naših politika je građanin i njegova porodica, a sve to u ambijentu zdrave životne 
sredine i održivog razvoja, po mjeri razvijenog svijeta. 

Hvala na pažnji! 

Posebni klub poslanika 
Goran Danilović 

POSLANIČKO PITANJE 

14. maja ste na vanrednoj konferenciji izjavili: „Crna Gora je izložena brutalnom napadu koji 
možete imati nesagledive posljedice po zdravlje građana i da će Vlada izvršiti svoju ustavnu 
dužnost i odbraniti nacionalne interese“. 

Na koji brutalni napad ste mislili, od strane kojih pojedinaca, grupa, pokreta ili organizacija je 
brutalni napad pokrenut? Da li ste, s tim u vezi, Vi naredili da nakon svetovasilijevskog hoda 
ulicama Nikšića bude priveden vladika Joanikije i osam sveštenika uz naređenje da episkop 
budimljansko-nikšićki, po svaku cijenu, bude „transportovan“ policijskom „maricom“? 

Objašnjenje ću dati kroz diskusiju, tokom posebne sjednice. 

Odgovor tražim i u pisanoj formi. 

ODGOVOR 

Vi često govorite, pa onda zaćutite, ili se povučete u tišinu za koju meni prigovarate. U Crnoj 
Gori se ćutanjem i tišinom ništa ne završava, nego razgovorom i dijalogom. Pa se onda sjetite 
da date pokoju izjavu. Bojkotujete, pa ste onda opet tu. Šetate pa, u stvari opet, ne šetate. 

I sve to, po sopstvenom nahođenju. 

I sve to, u demokratskoj Crnoj Gori koja garantuje slobode i prava svima podjednako. 
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Skreću mi pažnju saradnici da ponešto i pišete. Jednako neubjedljivo. 

Moram priznati da sam, istini za volju, prestao da uzimam za ozbiljno Vaš pristup politici. A, 
znate, imao sam nekada bitno drukčije polazište. 

Mogućno da su mi i tada očekivanja bila prenaglašena, ili da su okolnosti bile drugačije. 

Pitam se samo gdje ste bili prethodnih mjeseci? Kako to da čovjek takvog iskustva i znanja, za 
kakvog se izdajte, nije bio u prvim redovima da pomogne svojim sugrađanima u borbi protiv 
bolesti koja je prijetila svakoj našoj porodici? 

Ali ste na prve znake popuštanja virusa, a oni su rezultat mukotrpnog rada onih koji se nijesu 
snebivali da pomognu drugima, među prvima izišli da podstičete devastaciju i narušavanje 
postignutog. Da odobravate i ohrabrujete kršenje zdravstveno-bezbjednosnih mjera! 

Pa, kao što sam rekao da Crna Gora garantuje slobode i prava svima podjednako, tako je 
obaveza Vlade da obezbijedi i da se slobode, prava i zdravlje drugih ne ugrožavaju od strane 
onih neodgovornih. 

Da li zaista mislite, da između Vas, kao poslanika, nekog sveštenog lica, prodavačice ili vozača 
taksija – smije i može biti razlika prilikom primjene medicinskih mjera? Posebno onih koje su 
usmjerene na zaštitu javnog zdravlja i koje je podržalo čak 97% crnogorskih građana. 

Otkud Vam pravo da bilo koga stavljate iznad zakona zarad prikupljanja jeftinih političkih 
poena? 

Osjećate li se nelagodno prema ljudima koji su izgubili svoje najbliže, i prema onima koji nijesu 
mogli da prisustvuju sahrani roditelja, rodbine i prijatelja? Hoćete li da im kažete da je njihova 
žrtva bila neopravdana i uzaludna? 

Plašim se da neće pomoći ni ove moje prozivke... Zato sve to ostavljam Vama na savjest. 

Nego, poslaniče Daniloviću, 

Što se tiče konkretnog slučaja koji je predmet Vašeg pitanja – trebalo bi da veoma dobro znate 
da predsjednik Vlade ne izdaje naređenja ko će biti uhapšen, niti koje će prevozno sredstvo 
biti korišćeno tom prilikom. To je posao tužilaštva i drugih institucija, i one ga rade po Ustavu 
i zakonu. 

Uzgred, nijesam mislio to da Vam kažem, tek sljedeceg dana, odnosno tačnije ujutro, sam 
dobio informaciju da je državni tužilac odredio zadržavanje jednom broju sveštenika. 

Otkud Vam informacija da sam ja to naredio? Dajte činjenice, da ne budem grub. To, 
jednostavno nije tačno. I da Vas podsjetim, za razliku od Vaše tišine, toga i prethodnih dana 
više sam puta neposredno razgovarao sa Mitropolitom crnogorsko-primorskim. Brinuo i o 
onome što će se desiti pod Ostrogom i da se desi na pravi način. Govorio sa njim i zajedno 
ocjenjivali kakva manipulacija i zloupotreba može biti u Nikšiću i ukazivao na to i molio - imao 
razumijevanje Mitropolita. I naravno, i poslije toga i nakon toga, i prije hapšenja i nakon 
hapšenja bio u kontaktu sa Mitropolitom crnogorsko-primorskim. 
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Nemojte me stavljati u mračne odaje, poslaniče Daniloviću, jer njima ne pripadam! Izađite 
ispred mene iz Vaše tišine sa činjenicama i istinom, a ako sam pogriješio ja ću da Vam to kažem. 

Nije tačno da sam naredio! Nije tačno da sam znao! A koliko sam bio opterećen tom situacijom, 
kažem Vam da sam tek ujutro dobio informaciju koja mi je poslata uveče, profesionalno, oko 
jedan sat po ponoći. 

Ali, na kraju, ne očekujem da mi vjerujete, ali očekujem od Vas činjenice, da potvrdite činjenice 
i da date argumentaciju da sam ja to naredio. 

Vi, naravno, takođe veoma dobro znate da su nezakonita okupljanja 12. i 13. maja ove godine 
u više gradova Crne Gore mogla da imaju nesagledive posljedice po zdravlje građana, kao i da 
je ustavna obaveza Vlade da čuva i brani nacionalne interese Crne Gore. 

A primarni nacionalni interes u tom trenutku bio je zaštita zdravlja našeg stanovništva. 

Svi smo svjedočili kršenju zakona i mjera koje je propisalo NKT, u vrijeme kada je opasnost od 
širenja korona virusa visila nad našim glavama. A ne sumnjam da znate šta, s tim u vezi, piše u 
članu 287 Krivičnog zakonika Crne Gore. I nadam se da ne mislite da će institucije praviti razlike 
u primjeni zakona u odnosu na bilo kojeg počinioca prestupa. 

Poslaniče, 

Svjedočili smo i da su naši policajci u više navrata bili izloženi fizičkim napadima i da su mir i 
bezbjednost u našim gradovima bili ugroženi. Znate da je tom prilikom veći broj pripadnika 
Uprave policije zadobio povrede. Znate da je to bio brutalan napad, zbog čega mi prigovarate 
na mojoj formulaciji, na službena lica u vršenju službene dužnosti. 

Kao bivši ministar unutrašnjih poslova, morali bi da znate da su to naši policajci, naši mladići, 
nečiji sinovi i braća, koji časno i hrabro čuvaju red i mir u našoj državi. 

Koliko juče, koristili ste svaku priliku da im pošaljete poruku da ste baš Vi njihov ministar, a 
istovremeno i opozicioni politički prvak koji ima neka očekivanja od njih kao građana. 

Šta se preko noći dogodilo sa tom Vašom privrženošću službi i policajcima?! 

Dakle, pripadnici Uprave policije primijenili su zakonska sredstva da očuvaju red i mir, koji su 
bili ugroženi od nasilnih grupa i pojedinaca. 

Jedan broj napadača je identifikovan i procesuiran. I to profesionalno, kao i mnogo puta do 
sad, na čemu policiji i ovom prilikom odajem priznanje. 

Na kraju, nemam nikakvu dilemu da Vi sve ovo dobro znate, i otuda moja začuđenost da ste 
mi postavili ovakvo pitanje. 

Jedino logično objašnjenje koje mi pada na pamet je da ste Vi odlučili da počnete kampanju za 
jesenje izbore i da ste procijenili da na ovoj temi možete zadobiti poneki politički poen. Na to 
su me asocirale i vaše nedavne šetnje ulicama Podgorice, od kojih ste brzo odustali. 

Pa, na kraju, sve oko Vas i Vaše politike – ostavljam građanima da prosude. 
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Hvala na pažnji. 
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